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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem érhető el telefonon a Magyar 
Államkincstár?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Ausztriában dolgozó magyar állampolgárok számára évek óta megoldatlan problémát jelent az 
osztrák családtámogatások igénybe vételéhez szükséges ügyféladatok leigazolása a magyar 
hatóságok által. Az osztrák hatóságok a családtámogatás iránti kérelmet benyújtó magyar 
állampolgárok adatairól hivatalos formában, az ún. E411-es nyomtatványon kérnek igazolást a 
magyar folyósító szervtől. Az E411-es nyomtatványok a Magyar Államkincstárba érkeznek, itt 
viszont hosszú hónapokig, sokszor több mint egy évig nem történik meg az igazolás az osztrák fél 
felé. Az érintettek ez idő alatt semmilyen tájékoztatást nem kapnak, és ha érdeklődni szeretnének, 
nem tudják elérni az illetékeseket.

Több állampolgári megkeresés érkezett hozzám azzal kapcsolatban, hogy nem érhető el a Magyar 
Államkincstár illetékes ügyfélszolgálata telefonon. Az ügyfél nem, vagy csak szerencsés esetben 
kap felvilágosítást ügyének állásáról. Van, aki hónapok óta próbálkozik. Elektronikus levélben 2-3 
hét a válaszadási idő, postai levél formájában küldött megkeresésekre pedig egyáltalán nem 
reagálnak (eközben Ausztriában az összes ügyintéző, osztályvezető saját telefonszám-mellékkel 
szinte bármikor elérhető). Hasonlóan rossz a helyzet az Ausztriában dolgozó, nyugdíj előtt álló 
magyar állampolgárok nyugdíj-ügyintézésével kapcsolatban is. Elérhetőség nincs, az ügyintézés 
extrém lassú (másfél év).

Kérdésem az, hogy mikor biztosítja a kormány, hogy legyen az ügyfelek számára ténylegesen 
elérhető telefonos ügyfélszolgálat a Magyar Államkincstárnál? Mikor biztosítja a kormány a 
szükséges létszámú ügyfélszolgálati munkaerőt ahhoz, hogy a Magyar Államkincstár el tudja látni a
feladatát, és meg tudja adni a szükséges tájékoztatást ügyfelei részére?



Budapest, 2019. augusztus 21.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
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